

Referat fra skolebestyrelsesmøde på Holmegaardskolen

**Torsdag den 23.02.2023 klokken 18:00 - 21:00**

**STED: Håndværk & Design, administrationsbygningen, Afdeling Fensmark**

**Til stede: Jesper Gleitze Nielsen, Mia Than West, Ena Christensen, Christina Krogh Nikolajsen, Louise Mie Grahn Andersen, Maj-Britt Højgaard, Mie Ihlermann Rasmussen, Shila Høeg, adm. Leder, Lone Maria Christoffersen, konst. Skoleleder.**

**Gæster: Marie Louise**

**Fraværende: Noah Ritter-Brething Pedersen 6T, Maja Frydkjær Schunk 8M**

**Afbud: Ditte-Lene Paustian**

**Mødeleder: Jesper Gleitze Nielsen**

**Referat: Shila Høeg**

Punkt	Referat
Sag 63 / JG / <b>Beslutning / Godkendelse af referat</b>	
Sag 64 / JG / <b>Orientering / Nyt fra elevrådet</b> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Fensmark</li> <li>• Toksværd</li> </ul>	Fraværende, Maj-Britt undersøger om der kommer en ny repræsentant for elevrådet i Toksværd.
Sag 65 / JG / <b>Drøftelse / Trafiksag 1:</b> Busstoppested ved udkolingen <b>Trafiksag 2:</b> Parkeringsplads ved tandlægen	<p>Gæst: Marie-Louise, er som forældre på skolen, inviteret til dette punkt. Hun forklarer hvordan hun oplever trafikken ved skolen. Hun har også en oversigt med, som viser problematikkerne (se bilag) Følgende overvejelser var i spil:</p> <ol style="list-style-type: none"> <li>1. Kontakt til kommunen eller politiet, kan være en mulighed. Der skal foreligge en direkte klage til politiet vedr. den tunge trafik om morgen.</li> <li>2. Mange biler i kø ved tandlægen, som gør at eleverne går ud foran eller bag bilerne. At komme ud igen, er meget svært. Det er svært at sætte sine børn af sikkert, er oplevelsen. Der er mange forældre som sætter deres børn af om morgenen. Det ville være en god ide med Kiss &amp; Goodbye og ensretning ved tandlægen. Center for ejendomme er indover og vi afventer svar. Evt. at personalet ikke må parkere der, men skal bruge den store p-plads (Villavej). Evt. kun forældre med børn i 0. -1. som kan sætte der børn af der. Forældre sætter deres børn af ved tanken, ikke bag tanken. Og elever skal <b>gå</b> over fodgængerfeltet, hvor der står skolepatrulje.</li> <li>3. Samme som overstående</li> <li>4. Der er høje hække ved udkørslen og det er meget svært at se eleverne der kommer ud. Evt. et trafikspejl.</li> <li>5. Cyklister på kørebanen.</li> <li>6. Vejen er mørk, måske fordi at hver 2. gadelys er slukket. Og mange elever kører uden reflekser og lys på cyklerne.</li> <li>7. Fodgængerfeltet ved Folke- Musikhuset ligger ud til en privatvej, nogen tror fejlagtigt at det er en sti. Vi kan ikke gøre så meget her, da det er indkørslen til huse på den lille stikvej. Skolepatruljen kan tage en transportabel "bom" med. Eleverne skal lære at trække over fodgængerovergangen med cyklen og ikke piske over. Evt. en "cykelsti" ved siden af fodgængerovergangen. Evt. en uge eller 2 hvor SB og ledelsen går ud hver morgen og ser om</li> </ol>

	<p>eleverne trækker deres cykler, om der er lys på cyklerne og hvordan bilerne "opfører" sig ved fodgængerfelterne, hvor skolepatruljen står.</p> <p>8. Samme som ovenstående pkt. 7 Nogle forældre respekterer ikke skolepatruljen og skaber nogle meget utrygge situationer.</p> <p>9. Chikanerne på Holmegaardsvej er gode, men kan også stresse nogen. Husk også at give plads og vær gode bilister.</p> <p>Busstoppested ved udskolingen: Når bussen holder der, holder den i ret lang tid. Det giver store trafikale problemer. Bl.a. har nogle biler kørt ind på fortovet, hvor der går elever. Kan bussen evt. holde pause et andet sted? Kan stoppestedet flyttes? Kan bussen køre rundt på Villavej evt. via Glasværksvej, så Skolebussen kan sætte eleverne af ved pedelhuset. Eller kan man lave en "lomme" hvor bussen kan køre ind og læsse af ved gavlen af udskolingen/nuværende stoppested, så alle kan komme forbi, imens der sættes af.</p>
<p>Sag 66 / SH / <b>Orientering</b> / 1 bilag (eftersendes) <b>Økonomi</b></p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Status på indeværende år</li> <li>• Budgetudkast skoleåret 2023-2024</li> </ul>	<p>Fremvist og set. Der er et underskud på knapt 4 millioner.</p>
<p>Sag 67 / LC / <b>Orientering</b> <b>Status på skoleårets planlægning</b></p>	<p>Timefordelingsplan blev fremvist. Den ligner 100% den fra sidste år. 1.kl vil gerne have 2 lektioner med billedkunst i stedet for 1 lektion. UUV bliver som udgangspunkt kun givet det nødvendige, Der er kommet en udmelding på hvor mange klasser der bliver i kommende skoleår. Men der er stadig mange ubekendte, så intet er sikkert endnu. Vi er endnu ikke rigtig i gang med fagfordelingen. Som det ser ud pt., så er der en børnehaveklasse mindre til næste år. Klasseloftet bibeholdes på 28 elever pr. klasse 1.-9. kl.</p>
<p>Pause</p>	
<p>Sag 68 / JG / Beslutning <b>Natteravnene og forældrerådgivningen</b> Skal vi lave et forældremøde med de to ovenstående</p>	<p>Maj-Britt og Jesper er primusmotor for at få indkaldt natteravnene og forældrerådgivningen til at komme og holde møde.</p>
<p>Sag 69 / LP og CN / <b>Orientering</b> / <b>Nyt fra arbejdsgruppe vedr. fonde og computere</b></p>	<p>Det er svært at finde fonde der giver støtte til alm skole. Der skal være et projekt, som tilgodeser en udsat gruppe. Næstved kommune får penge fra Willumfonden. Vi skal som skole give en computer til dem der bliver testet ordblinde og det skal skolen selv finansiere. Og skolen har ret mange. Punktet bliver taget op igen i maj.</p>
<p>Sag 70 / JG/ <b>Orientering</b> / <b>Status på princip 0 vedr. mobiltelefoner</b></p>	<p>Skal også gælde smart-Watches og i SFO-tiden skal tilføjes. Lone tilføjer det og sender det i høring.</p>
<p>Sag 71 / <b>Orientering</b> / <b>Bordet rundt</b></p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Medlemmer</li> <li>• Medarbejdere</li> <li>• Ledelsen</li> <li>• Formanden</li> </ul>	<p>Medlemmer: Der er en fælles blå mandag, hvor alle eleverne har lovligt fri. Det er forældrene som arrangerer det. Det er et ønske at der kommer information meget tidligere vedr. skolestarterne. Der mangler en informationsaften Børnehaveklasselederne har informeret SFO-leder om behovet sidste år. Generelt savnes info i god tid, om første uge, rammen mm.</p>

	<p>Der mangler også informationer fra udskolingen. F.eks. et velkomstbrev fra lærerne og en plan for første uge.</p> <p>Medarbejdere: Der har været skolefest for indskoling og mellemtrin i Fensmark og det har været en super god aften, både for forældre, elever og personalet. Det er et stort problem mht. trafikken ved tandlægen. Den nye skoleleder Stine har været rundt på skolen og hilst på. Mange er spændt på fagfordelingen og vil gerne i gang. Det var rigtig godt at se ledelsen til skolefesten i Fensmark. Der blev afholdt fastelavn fredagen inden vinterferien og det var en god oplevelse. Mange gode billeder blev lagt op på FB. Ringeklokkerne ringer som vinden blæser og Frank er på sagen. Idrætslærerne har et ønske om et Teqball, som koster 22.000,- kan evt. søges via fonde evt. via Kompan. Toksværd har holdt fastelavn i mandags og det var rigtig hyggeligt. De store klasse hjalp de små med at holde tønder mm. Revisitationer (elever som er visiteret til en specialklasse, skal gennemgås hvert år) er ved at være færdig.</p> <p>Ledelse Vi har haft besøg af Arbejdstilsynet med fokus på psykisk arbejdsmiljø Der har været terminsprøver for 9.klasser og der skal snart være for 8. klasserne.</p> <p>Formanden Lokalrådet har inviteret formanden til møde, da de gerne vil have et samarbejde med skolen. Formanden foreslog FRO et årshjul hvor bl.a. økonomi i forlængelse af den nye tildelingsmodel skulle ind. Det blev ikke godkendt. Der blev spurgt ind til baggrunden for den kommende/nye ledelsesstruktur, men det er mørkt lagt. Det er SB opgave, at sørge for, at der er et forældreråd i både FE og TO, hvilket formanden mener er meget svært. Det er oplyst, at det ikke er så vandtæt økonomi mellem alm og 20.2. Skole navnene er sendt i høring igen, da man havde lavet en procedurefejl, så ikke alle var hørt.</p>
<p>Sag 72/ <b>Beslutning / Punkter til kommende møder</b></p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Marts: Projekt Skole-hjemsamarbejde. Opsamling Skoleårets planlægning</li> <li>• April: Princip O: Høring slut</li> <li>• Maj: Punkter til årsberetning</li> <li>• Juni: Årsberetning</li> <li>• Juni: Principrevision 23/24.</li> </ul>	<p>Sag 69 / LP og CN / <b>Orientering / Nyt fra arbejdsgruppe vedr. fonde og computere, tages op igen i maj. Skoleårsplanlægning i marts</b></p>
<p>Sag 73/ <b>Orientering / Eventuelt</b></p>	